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Onderwerp: schriftelijke inspraak ENCI 18 februari 2020 stadsronde  
 

Beste griffiers, 
  
Hierbij zend ik u op persoonlijke titel mijn schriftelijke inspraak bestemd voor de stadsronde 
over het ENCI-gebied op dinsdag 18 februari a.s. 
  
Ik heb de volgende argumenten om de gemeenteraad met klem te vragen in het 
Transformatieproces de plannen van Natuurmonumenten (NM) te steunen, zowel 
inhoudelijk als financieel. 
  
1) De Sint Pietersberg is een kenmerkend geologisch en natuurhistorisch monument, wijd en 
zijd beroemd om haar bijzondere flora en fauna en daarom erkend als internationaal 
beschermd Natura 2000-gebied dat een onverbrekelijk deel uitmaakt van de Vlaamse en 
Waalse Sint Pietersberg in een landschap dat eeuwen geleden al dichterlijk bezongen is door 
Henric van Veldeke.  
Maastricht mag zich gelukkig prijzen met dit erfgoed dat voor de stad even kenmerkend is 
als het historische Mosae Trajectum.  
Het verdient door ons allen in ere te worden gehouden.    
  
2) NM bezit  en beheert al  jarenlang grote delen van de Sint Pietersberg rond de groeve en 
sinds die tijd ligt het voor de hand en is het ook de vastgelegde bedoeling dat NM de groeve 
zal gaan beheren. In delen van de groeve is zij daar al een tijd mee bezig. Sinds de 
overdracht begin dit jaar volgt nu ook het centrale deel waar de afgraving van mergel is 
gestopt.  
  
3) NM is deskundig in- en ervaren met natuurbeheer. Een degelijker beschermer en 
beheerder kun je niet hebben. 
  
4) NM is niet uit op financieel gewin, maar op behoud en versterking van de natuurwaarden 
in de groeve en openstelling daarvan voor een ieder. NM heeft daarvoor een alleszins 
acceptabel en praktisch haalbaar startplan voorgelegd. 
  
5) Natuurbeheer is kostbaar. Alleen al het wegpompen van het grondwater om de groeve 
niet te laten vollopen kost jaarlijks 1 ton. ENCI kon dat makkelijk opbrengen uit de grote 
mergelwinsten.  De gemeente heeft er mee ingestemd dat ENCI vele jaren mocht graven 
onder het grondwaterpeil, wat tot deze problemen heeft geleid. En dan is er voor de 
gemeente het grote zowel economische als onstoffelijke belang bij een goed bereikbare en 
adequaat ingerichte groeve. Daarom is het redelijk dat ook de gemeente een geldelijke 
bijdrage aan de exploitatie van de groeve levert.  
  



5) NM heeft een startplan. Steun dat plan. Dan gebeurt er tenminste iets....  Alleen in het 
uiterste geval zal NM entree heffen. NM doet dat alleen als het niet anders kan en ”contre 
coeur” , noodgedwongen, liever niet.  
  
 


